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Betreft: Zienswijze op het Ontwerpbesluit van de Minister van EZK inzake wijziging
winningsplan Rotterdam olieveld

Geachte heer/mevrouw,

Uw ministerie van Economische Zaken en Klimaat heeft ons college op 12 mei 2021 schriftelijk verzocht
om advies in het kader van de Mijnbouwwet. De gemeente Barendrecht heeft hiervan gebruik gemaakt
en de Minister geadviseerd om de aanvraag inzake het gewijzigde winningsplan niet toe te kennen. Op 8
december 2021 is een ontwerp-instemmingsbesluit gepubliceerd. In dit ontwerp-instemmingsbesluit geeft
de Minister helaas toch aan voornemens te zijn om in te stemmen met het verzoek van NAM.

We realiseren ons dat het Barendrechts belang gering is, gezien de locatie van de winning en de
beperkte mogelijkheden om olie onder Barendrecht te winnen. Echter met deze zienswijze willen we de
Minister nogmaals verzoeken om geen toestemming te verlenen voor de verlenging van de oliewinning uit
het Rotterdam olieveld. Onze argumenten hiervoor zijn onderstaand nader toegelicht, daarbij herhalend
de belangrijkste punten uit ons advies van 07 juli 2021. Deze argumenten zouden zwaar moeten wegen
in het besluit dat de Minister neemt.

1. Zorgen om onze inwoners en ondernemers in het gebied
Naar aanleiding van signalen uit onze samenleving merken we op dat er zorgen zijn bij onze inwoners en
onze ondernemers, in het gebied maar ook elders in Barendrecht. Daarbij constateren wij ook dat een
gebrek aan de juiste informatie kan leiden tot onjuiste opvattingen over de aanvraag. Wat kan leiden tot
onnodige onrust. De signalen zijn zeer divers en lopen uiteen van angst voor Groningse toestanden en
bevingsrisico’s tot onbekendheid met de al jaren aanwezige buurman NAM. Van onduidelijkheid over de
juiste ligging van de winning tot meedelen in de baten van de winning.

Daarom hebben we in ons advies gevraagd of NAM haar maatschappelijke verantwoordelijkheidszin kan
invullen door het opstellen van een duidelijk participatieplan, zodat de participatie aan de voorkant op een
goede manier geborgd wordt en alle partijen over de juiste informatie kunnen beschikken. Daarom ook
hebben we gevraagd om zorg te dragen voor een goede verdeling van lusten en lasten bij
mijnbouwactiviteiten waarbij er ook baten terugvloeien naar het gebied en belanghebbenden kunnen
participeren .

In uw beoordeling verwijst u voor beide punten naar de 'Gedragscode gaswinning kleine velden’. We
citeren: 'De minister gaat er vanuit dat de NAM, hoewel het hier oliewinning betreft, ook bij deze
oliewinning deze afspraken hanteert'. Daarnaast geeft u aan dat de communicatie zorgvuldig en
publieksvrierIdelijk moet.
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Dit is te vrijblijvend geformuleerd en de uitvoering laat tot nu te wensen over. Het betrekken van inwoners
door het organiseren van een (digitale) informatiebijeenkomst ervaren wij als positief . De invulling echter
was naar onze mening erg technisch en daardoor niet publieksvriendelijk, getuige ook de bijna 40
pagina’s aan gestelde vragen.

Wij verzoeken de Minister om NAM te vragen alsnog een participatieplan op te stellen, waarbij ingegaan
wordt op de communicatie met belanghebbenden én de mogelijke tot participatie door belanghebbenden
(terugvloeien baten), en dit als belangrijk onderdeel te betrekken bij de besluitvorming.

2. Strijdigheid met klimaatambities
In ons advies hebben we aangegeven dat op basis van onze Klimaatvisie en de Beleidsvisie op de
Ondergrond conflicten kunnen ontstaan met onze duurzaamheidsambities. De winning van olie en gas
gaat steeds meer plaatsmaken voor de winning van duurzame vormen van energie als wind, zon en
bodemenergie. Begrijpelijk is dat in de huidige transitiefase nog steeds behoefte is aan olie en gas en dat
de transitie een kwestie is van vele jaren. Dit feit rechtvaardigt voor ons college niet dat het bewuste veld
geheel leeg geproduceerd moet worden. Het neemt de prikkel weg om daadwerkelijk met de
energietransitie aan de slag te gaan, zolang de winning van olie op deze schaal doorgaat.

Wij zijn van mening dat de Minister voor de winning van fossiele grond- en brandstoffen een bredere
afweging dient te maken dan alleen op basis van de Mlijnbouwwet. De klimaatcrisis is urgent. Barendrecht
zet zich in om CO2 uitstoot terug te dringen voor een schone en leefbare toekomst van de stad,
gezamenlijk met bewoners en bedrijven. We nemen afscheid van fossiele brandstoffen en maken ons
hard voor een duurzame energievoorziening. Ook de rijksoverheid heeft zich gecommitteerd aan deze
opgave. In het Landelijk Klimaatakkoord dringt u expliciet aan op de ontwikkeling van duurzame
energiebronnen in plaats van op winning en gebruik van fossiele brandstoffen. In het nieuwe
coalitieakkoord wordt de ambitie zelfs verhoogd naar minimaal 60% CO2 reductie in 2030.

De Minister heeft onvoldoende aangegeven hoe een verlenging van de oJiewinning tot 2050 bijdraagt aan
het realiseren van de doelen van het Klimaatakkoord. Wij verzoeken de Minister dit alsnog te doen.

3. Behoud van de kwaliteit van de ondergrond
We hebben in ons advies tevens aangegeven dat we belang hechten aan het behoud van de kwaliteit
van de ondergrond door bescherming van de kwaliteit van de zoetwatervoorraad en het voorkomen van
verstoring of cumulatie van risico’s bij opwekking van duurzame energie door bodemenergiesystemen als
geothermie. Recente rapporten van de Rekenkamer en de Inspectie Leefomgeving & Transport geven
ook aan dat we zuinig(er) op onze ondergrond moeten zijn.

De minister stelt dat de veronderstelde concurrentie tussen oliewinning en geothermie op basis van de
huidig beschikbare geothermie plannen onwaarschijnlijk is. In de directe nabijheid van het Rotterdam veld
zijn nog geen geothermie projecten uitgevoerd. De Minister heeft in 2020 een opsporingsvergunning voor
geothermie verleend aan Shell en Engie. De winning van geothermie vindt plaats op andere diepten en in
andere ondergrondlagen dan de winning van olie.

Verschillende studies en kaarten tonen aan dat de ondergrond zeker potentie heeft voor geothermie.
Bovendien gaat het hier ook over het feit dat aardwarmtewinning en olie- en gaswinning leiden tot
cumulatie van risico’s op bodembewegingen, waardoor doorgaande winning van aardolie de winning van
geothermie kan belemmeren.
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Aangezien er naar onze mening in de toekomst wel mogelijk concurrentie is tussen oliewinning en
geothermie en geothermie vanuit duurzaamheidsoverwegingen de voorkeur heeft, is verlenging van de
oliewinning onwenselijk.

4. Zienswijze gemeente Rotterdam
We hebben kennis genomen van de zienswijze van de gemeente Rotterdam. Vanuit het gezamenlijk
belang dat we hebben, kunnen we deze zienswijze van harte ondersteunen.

Tot slot
Gemeente Barendrecht is van mening dat het toekennen van deze aanvraag tot wijziging in een
drukstedelijke regio, met de benoemde risico’s en in het licht van de grote opgaven rond de
energietransitie niet opportuun is. Gemeente Barendrecht verzoekt u daarom de aanvraag niet toe te
kennen
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